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 2172יולי  71 שלישי יום 

 
 100/70/פרוטוקול ישיבת המועצה מן המניין מס' 

 //:70שעה  0/70ביוני  01מיום רביעי, תאריך 
 מקום הישיבה: אולם הישיבות

 
 ראש העירייה -  פאיז אבו צהבאן משתתפים ה"ה: 

 סגן ומ"מ ראש העירייה - ד"ר עאמר אלהוזייל   
 סגן ראש העירייה - עבדאללה אלעוברה   
 חבר העירייה -  חליל אלעמור   
  חבר העירייה -  יוסף אלעמור   

 חבר העירייה - מוחמד אבו סיאם  
 חבר העירייה -  נימר אלעוברה

 חבר העירייה -  עבד אלטלאלקה  
 חבר העירייה -  עדנאן אלעוברה

 חבר העירייה - עודה אלעתאיקה
 חבר העירייה - ד"ר עותמאן אלקרינאוי

 
 סגן ראש העירייה - סאלם אבו מדיע'ם  נעדרים ה"ה:

 חתונת הבן –חבר העירייה, התנצל  - אחמד אבו מדיע'ם  
 חבר העירייה -  חליל אלטורי

 חבר העירייה - טלאל אלקרינאוי
 

 רייהמזכיר העי -  עלי אבו אלחסן  סגל ה"ה:
 גזבר העירייה -רו"ח)עו"ד(סאדק דלאשה   
 היועץ המשפטי של העירייה -  עו"ד חי יקיר   
 מהנדס העיר - אברהים אבו סהיבאן   
 מבקר העירייה  -  עאמר אבו האני   
 עוזר ראש העיר -  סאלם אבו סויס   
 מנהל הרווחה, יועץ לענייני אזרחים ותיקים -  סעיד אלעוברה   
    

 יועצת לקידום מעמד האישה -  עביר  אלצאנע  ה"ה: נעדרת
 
 

 על סדר היום:
 

 , והמלצות הוועדה לענייני ביקורת.2010דיון מיוחד בדו"ח מבקר העירייה לשנת  .1
 

 , והמלצות הוועדה לענייני ביקורת/0/7יה לשנת רידיון מיוחד בדו"ח מבקר העי – 7סעיף מס' 
 

 פאיז אבו צהבאן:
, שנערך על ידי מבקר העירייה, הוועדה לענייני ביקורת דנה 2010על סדר היום דיון בדו"ח הביקורת הפנימי לשנת 

 .ההזמנהבדו"ח והמלצותיה נשלחו לחברים ביחד עם 
 

הדו"ח כולל התייחסות רה"ע, לכל סעיף בדו"ח המבקר, לאחר קבלת הערות היועץ המשפטי של העירייה, אנחנו 
 י הביקורת לגבי הדו"ח בעניין התביעה של עוזרות גננות, כי העניין תלוי בבית המשפט.לא נדון בממצא

 
 וכעת רשות הדיבור למבקר עאמר אבו האני להציג את ממצאי הדו"ח בפני חברי המועצה.
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 עאמר אבו האני:
 מפרט את פעולות הביקורת במשך השנה. 2010הדו"ח לשנת 

 
, הביקורת בוצעה על בסיס חוזרי מנכ"ל משרד הפנים מגירה של חשמל הנדיחשבונית שא הראשון דן בנושא והנ

, הדן בעניין בקרה על רישום במועד של התחייבות לספקים ונותני שירותים, הביקורת בוצעה לאחר פניית 1/2008
למנוע ות הביקורת: על מנת צ, המלחשמל הנדי ןגזבר העירייה למבקר העירייה, בעניין חשבונות שונים של הקבל

עת הנחיות יתופעת חשבונות המגירה, על הדבר להתבצע בצורה שיטתית ומובנית וקביעת לוחות זמנים, וקב
להיצמד ללוח זמנים ממועד סיום העבודה, עד להגשת חשבון ולתשלום, כמובן, לאחר אישור הגורמים המקצועיים 

 לנים והספקים.במחלקות העירייה השונות, וכמוכן להביא את ההנחיות גם לידיעת הקב
 

, שדרוג סביבות עבודה למורים בבתי ספר 2009/2010", רפורמה בשנת הלימודים אופק חדשהנושא השני, "
יסודיים, בחנתי שלב ב' לפרויקט, הביקורת באה בעקבות פניות שונות מטעם גורמים שונים בעירייה, ובעקבות 

 בי"ס אבו עביידה.התכתבויות בנושא, בין מנהל המיחשוב בבתי ספר ובין מנהל 
 
ממצאים, נמצאו ליקויים  בבית ספר אבו עביידה: פגמים בפלטות השולחנות, בעיות בחיבורי חשמל, אין חיבורים ב

לטלפון ולאינטרנט, הביקורת מצאה שעבודת הפיקוח על עבודות הבנייה נעשה על ידי מנהל המיחשוב במוסדות 
 דרש.נחינוך, ולא על ידי מחלקת ההנדסה כ

 
 30נאי לא היה מעורב בחלוקת המחשבים, וזה נמסר ישירות לבתי הספר על ידי הספק, וזה בניגוד לתקנה המחס

, אשר קובעת שיש לנהל 1998 –לתקנות העיריות )הסדר רכישות, ניהול מחסנים, רישום וניהול טובין( התשנ"ח 
 כז של המצאי בעירייה על יחידותיה בפנקס הטובין.ורישום מר

 
בנידון  ם, הביקורת נערכה בעקבות פניותיהתיקון מזגנים בבית ספר תיכון שיח' סלמאן אלהוזיילהנושא השלישי, 

של ראש העיר, ושל גזבר העיריה, מבדיקה בשטח התגלה שהמציע הקבלן החל בביצוע עבודות התיקון ללא הזמנת 
תגלה על ידי צוות בית הספר בחודש אוגוסט עבודה ולפני שבכלל החל תהליך הצעות מחיר מסודר, הנזק במזגנים ה

2010. 
 

 ד"ר עאמר אלהוזייל:
 בסמוך לפתיחת שנת הלימודים, נעשה הנזק.

 
 עאמר אבו האני:

מנהל בית הספר החליט על דעת עצמו להביא קבלן לביצוע העבודה, והביקורת מצאה שלא הייתה מעורבות של 
 מחלקת ההכנסה.

 
, 2008על פי הסיכומים הרעיון לפתיחת הסניף התחיל בשנת  למשרד רישוי ברהט,פתיחת סניף הנושא הרביעי, 

, העניין נמשך הרבה זמן, הביקורת מצאה: שהתאמת המבנה, התארך הרבה זמן, 2011והפתיחה הייתה באוקטובר 
ן שכר כי משרד הרישוי אמר שזה אחריות הרשות במידה והיא מעוניינת בשירות זה לתושבים שלה, וגם עליה לממ

בדת נקלטה ללא מכרז פנימי או חיצוני, הפנייה נעשתה על ידי מהנדס העיר ובדת רישוי, הביקורת מצאה שהעוע
 למספר עובדות בעירייה.

 
הכשרת העובדת נמשכה הרבה זמן מעבר למה שצריך, פתיחת הסניף ברהט לא הוסדר תקציבית, במסגרת השנים 

ת ההכשרה שולם שכר לעובדת, כעובדת במשרה מלאה של הוועדה , לגבי הכשרת העובדת, כי בתקופ2009-2010
 המקומית, היכן שהעובדת הייתה לפני שתעבוד בסניף משרד הרישוי.

 
, הנושא לא יובא לדיון, 78807שסמלו  3-4תביעה של עוזרת גננת שהועסקה בגן ילדים לגילאי הנשוא החמישי, 

י הדיון בנושא, כי הנושא תלוי בבית המשפט, ובקשתי לדחות ועל זה עדכנתי את חברי המועצה בכתב מהן סיבות א
 .10/07/2011 -הדיון בו עד שהעניין יסתיים בבית המשפט, ואת המכתב הוצאתי לחברי העירייה ב

 
, העירייה קבלה עבודת שיפוצים בגני ילדים ובתי הספר, עבודות שיפוצים בבית ספר אלחנאןהנושא האחרון, 

מבנים שונים  34 -שמתייחס ל₪,  3,250,000צוע שיפוצים בגני ילדים ובבתי ספר בסך של מענקים ממפעל הפיס לבי
 של מוסדות חינוך, ותחנות לבריאות המשפחה.
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מוסדות,  שנעשתה בהם בדיקה לעומק לגבי טיב העבודה, וכמות העבודה, לצורך זה שכרתי  12 -הביקורת נערכה ב
האם העבודות שדווח עליהן בחשבונות סופיים בוצעו בפועל, ומה שירותי מהנדס חיצוני, שנדרש ממנו לבדוק 

לדו"ח המבקר, ובה  44-46איכות/טיב העבודות שבוצעו? הממצאים התקבלו והם מופיעים בטבלה בעמודים 
מפורט מה הליקויים שנמצאו בכל מוסד שנבדק, והתגלה כי ברוב המוסדות שנכללו במדגם הביקורת בוצעו 

, מהיקף החשבון הסופי, המשמעות שכתב הכמויות נערך בשיטה לא 40% - 12%פים שנעו בין עבודות חריגות בהיק
 רלוונטיים.המשקפת את הצרכים האמתיים של מוסדות החינוך  אמקצועית ובצורה של

 
הבעיה שכל העבודה נפלה על אדם אחד במחלקת ההנדסה, ועל העירייה לקבל החלטה לגבי המחסור בכוח אדם 

 דסה.בהנ
 

קורת העלתה שוועדת המכרזים נהלה משא ומתן עם שני מציעים לפני שתחליט על קבלן זוכה, כי המציע בעל הבי
ההצעה הזולה ביותר היה לו עומס עבודה, הביקורת ממליצה לא לנהל משא ומתן לפני שמכריזים על קבלן זוכה, 

 .15/2009העבודה בוצעה בבית ספר בית אלחכמה במכרז 
 

 בחוזה. 24זמן מעבר לזמן המתוכנן, הקבלן לא נקנס בהתאם לסעיף העבודה ארכה הרבה 
 

 הביקורת רואה שיש צורך להפעיל סעיף קנסות נגד קבלנים שחורגים מהזמן שבלוח הזמנים.
 

 מצב זה ייצר שחלק מהעבודות בוצעו בזמן הלימודים, וזה בניגוד לחוזרי מנכ"ל משרד החינוך.
 

 עבדאללה אלעוברה:
 ו כסף.הקבלנים לא קבל

 
 עאמר אבו האני:

הביקורת מצאה כי כתבי הכמויות נערכו בעיקר בהתאם לגודל התקציב שיועד לכל מוסד חינוכי, ולא בהתאם 
 לצרכיהם האמתיים של מוסדות החינוך הבטיחותיים והאחרים.

 
 ד"ר עאמר אלהוזייל:
 רוצה שתבליט את זה.

 
 עמאר אבו האני:

התעלמות מהדרישות בשטח הן ממנהלי בתי הספר והגננות, העירייה לא זה מופיע בדו"ח הביקורת, הייתה 
שהעירייה נתקלה עם קבלנים שאין להם ניסיון בשיפוצים  ובכך  הקפידה שהמציעים יצרפו המלצות והיו מקרים

 נפגעה איכות השיפוצים.
 

התיקון נעשתה ביקורת לתקן, ובכך לאחר  דייש לציין שלאחר קבלת בדיקות המהנדס הבודק, הועברו הנתונים כ
 חוזרת ודווח שרוב הליקויים תוקנו.

 
 רוצה לציין מספר דברים: –חינוך מיוחד  –לגבי בי"ס אלחנאן 

 
 בי"ס אלחנאן היה במדגם של בדיקתי,  וגם נבדק על ידי המהנדס הבודק, וזאת לאחר סיור בבית הספר. .1

 

 המממן.הביקורת מצאה שהחשבון הסופי הוגש לצורכי דווח לגורם  .2

 

 לאור הביקורת החשבון הסופי תוקן בהתאם לעבודה בפועל. .3

 

הבעיה המרכזית, היא עניין השטח שנותר מחוץ לתחום בית הספר, ובכך סופחו השטחים שמחוץ לקיר  .4
קיימים שני מבנים ללא  22(, וגם מכיוון שכ' 21בשכ'  34, 33למגרשים הגובלים בבית הספר )מגרשים 

דונם לפי הערכה נותרו מחוץ לקיר התומך ותפוסים על  4 -טח בית הספר, ובכך כהיתר, והם גם פלשו לש
 ידי תושבים הגובלים בבית הספר. 

 



 

 9מתוך  4עמוד   

 

    secrht@ladpc.gov.il: mail-E                     88-9984868פקס :    88-9984888טל :   85357מיקוד  -רהט    8ת.ד.    

ואני מבקש שהעירייה תעמוד על זה שתחזיר את השטח לתחום בית הספר, ותבנה קיר חדש שיתחום שטח 
חוק התכנון והבנייה נגד  לפעול באופן מידי ולאכוף  ,בית הספר, ולבנות את הקיר על הגבול המקורי

 הפולשים לשטח בית הספר.
 

 פאיז אבו צהבאן:
 כעת, רשות הדיבור ליו"ר הוועדה לענייני ביקורת, בבקשה.

 
 מוחמד אבו סיאם:

, והגישה 2010המבקר הציג את הדו"ח, הוועדה לענייני ביקורת דנה בממצאי דו"ח מבקר העירייה לשנת 
 .8/2011ופרוטוקול ישיבה מס'  7/2011פרוטוקולי ישיבת הוועדה מס' המלצותיה למועצה, וניתן לראות 

 
, הקבלנים לפעמים אשמים חשבונות מגירהאך יש לציין מספר נושאים שהמבקר בדק, ונראה לי שהדו"ח בעניין 

, מהלך כזה 2008 -בהגשת חשבונותיהם באיחור, וזה  התנהגות בלתי מוסרית, להגיש חשבון עבור ביצוע עבודה ב
 פוגע בתכנון התקציב.

 
 פאיז אבו צהבאן:

 אני עד לחלק מהעבודות אשר בוצעו בזמנו כאשר הייתי מנהל בי"ס אלראזי.
 

 מוחמד אבו סיאם:
אי הגשת חשבון בזמן מעידה על כוונות לא טובות, יידענו מגזבר העירייה, שהתופעה הזו קיימת, שקבלנים מגישים 

שמנהלי המחלקות מאשרים חשבונות אלה, זה אומר דרשני, מי יוכיח חשבונות עבור שנים קודמות, והפלא 
שבוצעה עבודה? הזמנות עבודה שלא מבוצעת בזמן, משוריין עבורה תקציב, שלא יכולים לעשות בו דבר, אלא 

לבטל הזמנה, לכן הוועדה לענייני ביקורת קבעה בהמלצותיה, לקבוע נוהלים לטיפול בחשבונות קבלנים וספקים, 
 .1/2008יישם נוהל זה בהתאם להנחיות חוזר מנכ"ל מס' ויש ל

 
מי שאמון על עבודות הנדסה בעירייה זה מהנדס העיר, זה נוהל לא  "אופק חדש",העניין השני שרוצה  לציין גם 

 תקין שאנשים שאין להם הכשרה מתאימה יפקחו על עבודות הנדסה.
 

ם ההצעה הזולה, וידוע שהעירייה במצוקה כספית, מי זה לא מקובל לקבל הצעה במקו המזגנים,הנושא השלישי 
 אמר ומי אשר לקבל הצעה יקרה? לא מובן לי למה מנהל בית הספר מטפל בנושאים שבתחום הנדסה.

 
, אני מברך על פתיחת הסניף בעיר לטובת אוכלוסיית רהט, היה מן הדין והצדק סניף משרד רישויהעניין הרביעי, 

רישוי, "אין לי טענות לגבי הפקידה שעובדת", אני נגד התהליך, בתקופת הכשרתה  לעשות פרסום לקליטת עובדת
 קבלה משכורת על חשבון משלם המיסים לתקופה של כשנה.

 
 עבדאללה אלעוברה:

 אבל היא עבדה במחלקת ההנדסה, ואני אשרתי את הדוחות שלה לתשלום שכר, יש כאן טעות.
 

 מוחמד אבו סיאם:
 באחריות.  אקר העירייה, תקרא אותו, ואם המבקר עשה טעות שיישאני מסתמך על ממצאי מב

 
 , ועל פי בקשתו של היועמ"ש לא נדון בו, עד לסיום התהליך בבית המשפט.עוזרות גננותבעניין הנושא החמישי, 

 
 , עבודות שיפוצים בבית ספר אלחנאן, אני הבעתיעבודות שיפוצים בגני ילדים ובתי ספרולגבי הנושא האחרון, 

 עמדתי בוועדת הביקורת ואין לי מה להוסיף.
 

 פאיז אבו צהבאן:
תודה, עכשיו התייחסת החברים לממצאי הביקורת ולהמלצות הוועדה לענייני ביקורת, אשר הפרוטוקולים נשלחו 

 עם ההזמנות לישיבה.
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 ד"ר עאמר אלהוזייל:
 על העבודה שלהם. ראשית דברי רוצה להודות למבקר העירייה, ולוועדה לענייני ביקורת

 
 אך יש לי מספר הערות:

 
  הרי הדו"ח סופי והיום מונח על שולחן מועצת העיר ומרגע זה הוא נחלת הכלל ויש לפרסם אותו באתר

 יכללו בדו"ח לפני הפרסום. יהעירייה, אני מבקש שהערותי

  הייתה ההחלטה להחליף המחשבים בתוכנית "אופק חדש" ממחשבים נייחים למחשבים ניידים, זאת
החלטה מתוך שיקולי אבטחה, והניסיון שיש פריצות למעבדות מחשבים הוחלט לרכוש ניידים במקום 

 נייחים. החלטה זו באה גם לאחר דרישת מנהלי בתי הספר.

 

  בקשר לתיקון המזגנים, הנזקים נגרמו לקראת פתיחת שנת הלימודים, אבל אני אומר באופן הברור ביותר
 ן את הליקוי ולפעול לפי נוהל תקין, ההנדסה אחראית מקצועית על עניין זה.נוהל תקין דרוש, יש לתק

 

  חודשים, אך יש לציין עובדה שאני ראיתי אתה  16לגבי הכשרת פקידת משרד הרישוי ברהט שנמשכה
 עובדת בהנדסה, ובוועדה המקומית לתכנון ובנייה.

 

 ובקשתי להקים וועדת חקירה  2010יפוצים בעניין השיפוצים, אני הראשון בזמנו הוצאתי מכתב בעניין הש
בעניין השיפוצים ואני שמח שיש דו"ח ביקורת על העניין הזה, ויש ממצאים מאוד מאוד חשובים, ויש 

מסקנות מאוד מאוד חשובות, אני בעד ללמוד מהמסקנות של הדו"ח ואסור לנו בשיפוצים של הקיץ הזה, 
 ם.לחזור על ליקויים אלה, אסור בשום אפון ופני

 

 לגבי בי"ס אלחנאן, ראשית כל, אני יודע אם יש הפרשים בין מענקי מפעל הפיס לעירייה עבור  יתדתונק
קודם כל לבצע ולאחר מכן לדווח  ,המבקר .פרויקטים. הנוהג לדווח כדי לקבל מימון, זה לא תקין בעיני

זה בתום לב" מאוד  כדי לקבל מימון מהגורם המממן, ואני בטוח אם ההנדסה עשתה את זה, "עשתה את
. לכן ברור, ועובדה מרגע שנודע להם על התנהגות לא נכונה הם תקנו את המצב בהתאם לממצאי הביקורת

אני מבקש בקשר לשיפוצים, ולשיפוצים בב"ס אלחנאן שהמבקר בניסוח האחרון לפני הפרסום, ואני מציע 
, והחשבונות גם אכן תוקנואלחנאן למועצה שהמבקר יציין בדו"ח האחרון שהליקויים בשיפוצים בבי"ס 

 תוקנו, בהתאם להערות המהנדס הבודק.
 

זה היה הרבה שנים בקשר לקיר התומך בבי"ס אלחנאן, שהשטח שפלשו אליו התושבים הגובלים לבי"ס 
וכהנהלה חדשה נתקלנו בבעיה זו, ובי"ס היה  פרוץ מכל כיוון, והקיר הוקם כדי  לפני שנגיע לעירייה,

והכוונה של העירייה להמשיך בתביעה שלה נגד הפולשים לפנות את השטח ולהחזירו לשטח למזער הנזק, 
 ס, ואני פונה למהנדס האם יש תביעה נגד הפולשים?"ותחום ביה

 
 אברהים אבו סהיבאן:

 בוודאי.
 

 ד"ר עאמר אלהוזייל:
 אז יש תביעה.

 
 עבדאללה אלעוברה:

 ר וועדת הביקורת, הם עשו עבודה טובה.אני מצטרף לתודות, הן למבקר העירייה  והן ליו"
 

ההערות שלי, בתור חבר וועדת מכרזים, הוועדה מתפקדת על הצד הטוב ביותר ובליווי ייעוץ משפטי שוטף, אך 
לפעמים הביצוע צורך זמן מעבר ללוח הזמנים בגלל גורמים אחרים, לדוגמא תחנת פסולת יבשה בגלל אישורים, 

 להיות שזה גם אחד העיקובים בהעברת חשבון לתשלום. טרם הקבלן התחיל לעבוד, יכול
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לגבי משרד הרישוי, אנחנו שמחנו מאוד על פתיחת הסניף ברהט, נעשתה כאן עבודה מבורכת, לגבי העובדת בזמן 
שהייתה מקבלת הכשרה השלימה העבודה במשרד מהנדס העיר והוועדה המקומית, ואני מבין אלה שאישרו לה 

 נכון שהיא לא עבדה. זה לאכרטיס העבודה, 
 

 ד"ר עאמר אלהוזייל:
 שאומר הממונה על תיק הנדסה, שמאשר שאכן עבדה.אז יש לדרוש מהמבקר לתקן את הדו"ח על פי מה 

 
 עאמר אבו האני:

 אני לא רשמתי שהיא לא עבדה, בדו"ח ציינתי שההכשרה נמשכה הרבה זמן.
 

 מוחמד אבו סיאם:
 עבר למקובל, שנה וארבעה חודשים במקום חצי שנה.הביקורת העלתה שההכשרה שלה נמשכה מ

 
 

 עדנאן אלעוברה:
בקשר לשני הפרויקטים אופק חדש, ומשרד רישוי אלה דברים שהמטרה שלהם לשפר השירות, נכון שיש ביקורת, 

 וזה טוב, ומי שעובד עשוי לטעות, והחוכמה לא לחזור על הטעות שנית, ויש לתקן ליקויים.
 

זק שנגרם להם בבי"ס תיכון שיח' סלמאן, ידוע לי שהעירייה מבטחת את הרכוש שלה, אבל בעניין המזגנים והנ
יתכן שהעירייה לא עומדת בתנאי הפוליסה מבחינת מיגון, ולכן חברת הביטוח לא תכסה, אני בדיעה שיש לעשות 

 ם.מיגון בהתאם לדרישות הביטוח, כי זה לא הפעם הראשונה שנגרמים נזקים למזגנים וגם מחשבי
 

הנושא העיקרי עניין השיפוצים, והמבקר הזכיר בי"ס בית אלחכמה וועדת מכרזים. ראשית כל, לא זכור שוועדת 
מכרזים ממליצה לרה"ע,  ולאחר מכן מנהלת משא ומתן, וועדת המכרזים מורכבת מכל הסיעות של המועצה, והיא 

של העירייה, ולשמחתי לא הפסדנו אף פעם פועלת מקצועית ובליווי צמוד של אנשי המקצוע וגם היועץ המשפטי 
 בבית המשפט כתוצאה מהחלטות הוועדה אשר עובדת בשקיפות.

 
 עאמר אבו האני:

 אני מפנה אותך לפרוטוקולים שהסתמכתי עליהם.
 

 עדנאן אלעוברה:
ל במדגם", אני ארענן זכרוני, עכשיו לגבי השיפוצים בבי"ס אלחנאן, מבקר העירייה ציין בדבריו שבי"ס אלחנאן "נפ

אני חושב שלא נפל במדגם, אלא כיוונו אותך לבצע ביקורת בבי"ס אלחנאן, והיו אלה חברי עירייה, נכון שזה זכותך 
, וזכותם של חברי העירייה לבקש ממך לבדוק, בקשר להמלצותיך בעניין בי"ס אלחנאן, לבקר מה שאתה רואה

 והליקויים שצוינו.
 

עבדו ותרמו לעיר, הרבה שנים מהחיים שלהם למען רהט, לא צריך להמתין להם ציינת בדו"ח עובדים בכירים אשר 
ת דמם של העובדים רצורה של התב בפינה, הרי אתה אמרת שהליקויים תוקנו, למה צריך להעלות את זה

 הבכירים, זה לא יעלה על הדעת. 
 

שהליקויים תוקנו, וכאן לא נגרם לדעתי מדובר בליקויים טכניים, שיכולים לקרות, ושוב אני מציין שאתה אמרת 
 נזק לעירייה.

 
 לסיכום מי שעובד טועה, ומי שלא עובד לא יטעה, ואני מבקש מהמועצה לא לקבל המלצותיך בעניין בי"ס אלחנאן.

 
 ח'ליל אלעמור:

 התייחסותי להמלצות המבקר בעניין בי"ס אלחנאן, דעתי לא לקבל אותם, ולגבי המזגנים, גם כאן נעשה דבר לאור
שלא רוצים לכנס לבית הספר בלי מזגנים, וגם כאן זה לא תקין שמנהל ביה"ס לוקח על עצמו עניינים שלא 

 בסמכותו.
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 ד"ר עותמאן אלקרינאוי:
המטרה מהביקורת היא חיובית, וזה לא סתם, והלוואי שהביקורת נעשית באופן מידי, אך מצב אופטימלי כזה 

דוחות יהיו עבי קרס או יותר קשים גם, והחוכמה לתקן ליקויים ושלא דורש כח אדם, ויתכן במצב מעין זה שה
 יגרם נזק לעירייה.

 
אך כאשר רוב העבודה רובצת על עובד אחד, יתכן והוא יקבל החלטות בתום לב שהן לא בנוהל התקין, ולשרוד 

 ולעמוד בהתחייבויות.
 

אני חושב שהגיע הזמן לעשות סדר, ולא ההערה שלי עניין ההשתלטות על השטחים הציבוריים זה מכת העיר, ו
 יהיה איפה ואיפה, אני בדיעה שיש לסמן שטחים אלה ולגדר אותם.

 
 עודה אלעתאיקה:

 אין לי מה להוסיף, אני  מבקש לתקן את דו"ח המבקר בהתאם לרוח הדברים שנאמרו על ידי החברים.
 

 עבד אלטלאלקה:
 ים, אני מאמץ להכניס התיקונים לדו"ח לפני פרסומו.אני מציין שהכוונה מהביקורת היא לתקן את הליקוי

 
 נימר אלעוברה:

רוצה להודות מאוד למבקר העירייה, עאמר וליו"ר וועדת הביקורת אבו סיאם, הם עשו עבודה בעלת חשיבות רבה 
ת מאוד, יש את הזכות לביקורת לעשות אפילו שהם טועים, הנושאים שהועלו בדו"ח הם מאוד לעניין, ויש לתקן א

 הליקויים.
 

 יוסף אלעמור:
 רוצה להבין דבר אחד, האם לא רוצים לקבל את הדו"ח או לא רוצים לקבל חלקים ממנו כפי שנאמר כאן.

 
 אם אין ביקורת אין מה לתקן, לכן עבודת המבקר והוועדה הם כלים ואמצעים טובים לתיקון ליקויים.

 
המבקר והוועדה, ולהורות על תיקון הליקויים, וזאת ללא יקון הדו"ח ועל המועצה לאמץ המלצות תדעתי, אני נגד 

 שום הסתייגות מהדו"ח, כי רקע הדברים בדו"ח הסתמכו על מסמכים מתוך העירייה, הוא לא המציא אותם.
 

 מוחמד אבו סיאם:
יש כללים לעבודת הביקורת, ואם יש דברים שמבקר ציין והם לא נכונים שיישא באחריות, אני כיו"ר הוועדה 

יקורת התייחסנו לדברים כפי שהובאו בדו"ח הביקורת ובהמלצות ובממצאי הביקורת, ושוב אומר שהמבקר לב
 יישא במסקנות אם העלה דברים לא נכונים.

 
שנית, לא לעשות מהדו"ח צחוק, יש לקבל ביקורת אפילו שהיא כואבת, נאמרו כאן דברים, נגד עבודת המבקר 

יין אחר.  ואני לא בא להגן על המבקר אם הביא דברים בפני הוועדה שבחלק מהנושאים הוא לא צודק, זה ענ
 והמועצה לא נכונים.

 
 פאיז אבו צהבאן:

 מה שאני מבין מהיו"ר הוועדה, שאין לגנוז מהדו"ח שום דבר, או לתקן.
 

 ד"ר עאמר אלהוזייל:
ם תוקנו, אנחנו אנחנו מעריכים רבות את העבודה של המבקר, אבל בנקודות שהמבקר עצמו אמר שהליקויי

 מבקשים ממנו להכניס שינויים אלה לדו"ח שלו.
 

 מוחמד אבו סיאם:
 ךאתה יכול לפרסם את ההערות שלך, אבל הדו"ח אתה לא נוגע בו, זה מוצג מושלם, השגותיך והסתייגויותי

 מהדו"ח רשאי לפרסם איך שאתה רוצה, אבל הדו"ח לא משנים אותו אפילו אם היו בו פגמים. 
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 אבו צהבאן:פאיז 
אני מסכם, נעביר דו"ח המבקר  לצוות תיקון ליקויים שתדון ותכין תוכנית לתיקון הליקויים, כי צוות תיקון 

 הליקויים, מונתה בהתאם להוראות חוק מבקר המדינה.
 

 עו"ד חי יקיר:
 צוות תיקון הליקויים תפקידו איך לתקן את הליקויים, ולא תפקידה לתקן דו"ח מבקר העירייה.

 
 ד"ר עאמר אלהוזייל:

 לאשר את הדו"ח.לא אני פונה ליועמ"ש הרי המועצה הוא הריבון העליון  והיא יכולה לאשר או 
 

 מבקר העירייה אומר שבנקודות מסוימות התיקונים בוצעו בהתאם להמלצת הביקורת.
 

 שבדו"ח הזה יוכנסו הערות המועצה.לדרוש , שבסמכותה של המליאה אומר  אני
 

 הבאן:פאיז אבו צ
 מה תשובת היועמ"ש?

 
 עו"ד חי יקיר:

 הרי יש דו"ח מבקר, ויש המלצות הוועדה לענייני ביקורת, ותפקידה של המועצה לדון בשני הדברים.
 

צוות תיקון הליקויים, מקבל לידיו הדו"ח אחרי שהמועצה כבר דנה בו, ונתנה החלטותיה לצוות  תיקון הליקויים 
 בהמלצות המבקר.שתפקיד הצוות לתקן הליקויים ש

 
 רו"ח)עו"ד(סאדק דלאשה:

שנה בביקורת לפני, ומי שלווה מבקר העירייה שנה שלישית,  25חברי העירייה המכובדים, דעה אישית מי שעסק 
עיריית רהט צריכה להתגאות שיש לה מבקר כזה, שעושה עבודתו מקצועית, ויסודית, הביקורת נועדה להאיר את 

 הנקודות האפלות.
 

של הביקורת כאשר חולקים על ממצאיה, רוצה להתייחס לנקודה חשובה שהמבקר ציין בדו"ח, וזה  וזה טבעה
עניין חשבונות המגירה, צר לי שזה עדיין קיים, ואני נאבק עם זה מדי פעם, כי חשבוניות המגירה עושות עוול 

 להתנהלות הכספית.
 

, 2008 -לרשויות המקומיות, החוזר פורסם ב הנחיותיוחוזר מנכ"ל  משרד בעניין החשבונות, התייחס לעניין והוריד 
 ויש לדווח לרשויות המס.  לידיעת החברים המכובדים, שיטת הדיווח היום הוא מקוון

 
יום אם לא מבוצעת תוך הזמן הקבוע, היא  60 -נוהל ההזמנות בעירייה, מצוין על גבי ההזמנה, שתוקפה ל

 מתבטלת.
 

בעיה שלו, ואנחנו מתמודדים מולו בבית המשפט ויש קבלנים שהפסידו,  כאשר החשבון מתעקב אצל הקבלן זה
הבעיה שלי אם החשבון מתעקב אצל עובד העירייה, ואני פונה לראש העירייה ולסגניו להעמיד את העובד על 

 .חומרת מעשיו
 

 לגבי קבלן שלא מגיש חשבון בזמן, משמעותו או שלא עשה עבודה או שעשה עבודה לא לפי ההזמנה.
 

 ואם זה אצל העובד, יש שני מצבים או שחרג מסמכות, או שחרג מהתקציב.
 
 
 
 
 
 
 



 

 9מתוך  9עמוד   

 

    secrht@ladpc.gov.il: mail-E                     88-9984868פקס :    88-9984888טל :   85357מיקוד  -רהט    8ת.ד.    

 פאיז אבו צהבאן:
 רוצה לסכם את הישיבה.

 
מהנדסים, זה עוול לתושבי  2רוב הביקורת היא על ההנדסה, וזה לא  פלא, אני חושב עירייה כמו רהט, עם  .1

 העיר ולרמת השירות.
מהנדסים,  5עה, בגלל עומס עבודה, בתקופת השפע היה ברהט חוסר כח אדם עשוי להביא שהמהנדס יט

  על מסודות חינוך, והשני על כל העיר. 100% -היום יש שניים, אחד מופקד ב
יש לסיים הליך האבחון הארגוני של העירייה, ומבין היתר יש למנות חשב/ת הנדסה, כדי לעקוב בעניין  .2

 יק אם אין כח אדם מספיק.הכספי. המהנדס לא יכול לעשות כל הדברים ולהספ

 כרה"ע נכללה בדו"ח. התייחסותי .3

 לבי"ס אלחנאן שלא מאמצים אותם. פרטאנחנו מאמצים דו"ח המבקר  .4
 להעביר יתר הדו"ח לצוות תיקון ליקויים. .5

 
 ננעלה הישיבה,

 
_______________       _______________ 

 פאיז אבו צהבאן         ןסעלי אבו אלח
 ראש העירייה           מזכיר העירייה

 
בשלב זה, היועמ"ש הודיע לראש העיר שיש להביא את הדו"ח להצבעה, ולא רק הסיכום, חברי המועצה  הערה:

 נקראו לחזור לאולם הישיבות.
 

 חברים לא חזרו )יוסף אלעמור, מוחמד אבו סיאם(. 0חברים,   0חזרו לאולם 
 

 הדו"ח הועלה להצבעה.
 

 הפרק של בי"ס אלחנאן?  , למעט/0/7ירייה לשנת מי בעד לאמץ דו"ח מבקר הע
 

 חברים,   אין נמנעים,  אין מתנגדים. 0בעד 
 
 

 הפרק של בי"ס אלחנאן, פה אחד. למעט, 2010:     המועצה אמצה דו"ח המבקר לשנת החלטה
 
 

 ננעלה הישיבה,
 

______________       _______________ 
 פאיז אבו צהבאן         ןסעלי אבו אלח

 ראש העירייה           מזכיר העירייה
 

 תפוצה:
 מבקר המדינה 

 הממונה על המחוז, משרד הפנים 
 חברי העירייה
 גזבר העירייה
 דובר העירייה

 היועץ המשפטי של העירייה
 מבקר העירייה

 הנהלת חשבונות
 .חשב מלווה

  -------------------------------------------- 
 ע"י וינברגר מירי מזכירת מזכיר העירייההודפס 


